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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 31. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 15. 2. 2022 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Mgr. Petr Prchal, MPA, Mgr. Martin Pacovský, MUDr. Tomáš 

Kaštovský, Ing. Jan Hora, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. MPhil. Jakub  Drápal, Milan Maruštík, Mgr. 
Karel Hanzlík, Bc. Filip Brückner    

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký -  ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. 
Prahy, MUDr. Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, Mgr. Petr Matějček - náměstek ředitele KŘ pro 
vnější službu PČR   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Výroční zpráva o stavu Městského kamerového systému HMP za rok 2021 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za rok 2021 a leden 2022 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za rok 2021 a leden 2022 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za rok 2021 a leden 2022 

8. Informace o činnosti HZS HMP za leden 2022 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za rok 2021 a leden 2022 

10. Různé, diskuse a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. Dále přivítal nového člena výboru Bc. Filipa Brücknera, který nahradí stávajícího 
člena Ing. Lubomíra Brože. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
 
Ověřovatelem zápisu byl určen místopředseda výboru Mgr. Jiří Knitl.  
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3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Petr Hlubuček, náměstek primátora hl. m. Prahy. Nejprve představil dva 
tisky, které jsou zařazeny na únorové jednání Zastupitelstva hl. m. Prahy. Prvním tiskem se mění zřizovací listina SS 
HMP. Pojednává o nových podmínkách odtahů vozidel, které navazují na novelu zákona o pozemních komunikacích 
od 1. 1. 2022. Je možné odtáhnout vozidlo s propadlou technickou kontrolou/vrak z komunikace, kterou obec 
nevlastní, tzn. soukromou. Jako příklad označil pozemní komunikaci v Běchovicích, která je zastavována návěsy z 
kamionů. Druhý tisk se týká ponechání nevyčerpané investiční účelové dotace na rekonstrukci služebny MP HMP na 
Praze 1. Dále informoval o posunu v projektu městečko IZS. Byli navštívit potencionální místo, kde by městečko mělo 
být vybudováno a to na Praze 13. V závěru se zmínil o novelizaci vyhlášky týkající se ochrany zeleně. Došlo k nové 
definici pojmu městská zeleň. Mohou tak po vlastníkovi jakékoliv zeleně požadovat úkony k její ochraně (např. zákaz 
parkování). Stále probíhá diskuze na téma volného pohybu psů a sešlo se k tomuto na 169 připomínek. Nyní se 
připomínky vypořádávají. Sdělil, že pro Prahu by bylo nejlepší mít vyhlášku k volnému pohybu psů. Budou oslovovat 
společenské organizace jako např. Český kynologická svaz a další, tak aby se v této věci našel koncensus. Chce 
realizovat workshop na téma volného pohybu psů, a proto nebude vyhláška předložena na únorové jednání 
Zastupitelstva hl. m. Prahy. 

 

4. Výroční zpráva o stavu Městského kamerového systému HMP za rok 2021 

Úvodní slovo k Výroční zprávě o stavu MKS hl. m. Prahy za rok 2021 provedl Mgr. Petr Hanousek, vedoucí oddělení 
technického zabezpečení bezpečnostního systému odboru informatických činností Magistrátu. Obecně popsal, co 
výroční zpráva obsahuje. Dále se zaměřil na důležité aspekty týkající se MKS. Na 100 monitorovacích pracovištích 
MKS je uživatelům k dispozici více jak 4000 kamer. Z toho 1170 kamer je ve vlastnictví hl. m. Prahy, ostatní jsou 
kamery třetích stran (např. TSK, DP HMP atd.). Upozornil na proběhlý komplexní audit síťové infrastruktury zástupci 
VÚT Brno. Výsledky auditu se promítnou do činnosti v dalších letech. Na konci roku 2021 začala také kontrola z 
ÚOOÚ. Byly předány veškeré podklady, které zástupci ÚOOÚ, požadovali. Proběhla výstavba nových kamer (27) a 
obměna analogových kamer (33). Dále byla zahájena příprava nové servisní smlouvy mezi Technologií hl. m. Prahy, 
Operátorem ICT a hl. m. Prahou. Předpokládají, že platnost smlouvy bude od března 2022. Dále sdělil, že k hlavním 
úkolům pro rok 2022 je předložení nové Koncepce pro MKS. V rámci ní budou zohledněny výsledky obou auditů a s 
tím souvisí vypořádání závěrů z obou auditů. Také bude pokračovat digitalizace kamerových stanovišť a výstavba 
nových kamer (v řádu jednotek). Vyzdvihl fakt, že neřešili žádné stížnosti občanů. Na závěr sdělil, že pomocí 
kamerového záznamu se řešilo přes 14 000 případů protispolečenského jednání. 
 
Diskuse: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz na výběr míst vhodných pro umístění kamer a také míst, které se pro účely 
kamerového snímání, nehodí. 
 
Mgr. Hanousek - odpověděl, že je nutné vždy zjistit technickou proveditelnost na základě žádosti, poté posouzení 
expertním týmem a finanční náročnost. Tyto tři aspekty definují, zda na požadované místo bude instalovaná či 
nebude instalovaná kamera. Dále doporučuje starostům MČ, aby se spojili s MP HMP a v rizikových místech navýšili 
dohled strážníků v terénu.  
 
místopředseda Knitl - dotazoval se, do jaké míry je iniciátorem návrhu instalování kamer Policie ČR nebo MP HMP, 
případně zda jsou pouze konzultačním místem. 
 
Mgr. Hanousek - odpověděl, že z 80 % jsou to žádosti od občanů, MČ, společenství vlastníků. V případě, že 
požadavek vznese MČ, pak požadují stanoviska místně příslušných policií o vhodnosti instalace kamer. 
 
člen výboru Brückner - vznesl dotaz, zda testují software např. na rozpoznávání obličejů. 
 
Mgr. Hanousek - odpověděl, že nikoliv. Jediná funkcionalita, která je spuštěna je ochrana památek. 

 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za rok 2021 a leden 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu PČR. Informoval o 
řešení nižšího počtu trestných činů za rok 2021. Přispěla k tomu covidová doba, i méně cizinců v hl. m. Praze. V lednu 
2022 ovšem zaznamenali nárůst trestných činů v desítkách procent a tento trend, s uvolňováním opatření, bude 
pokračovat. Nejvíce vybočují loupežná přepadení a pouliční krádeže.  Bohužel, s výhledem zvyšující se ekonomické 
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zátěže obyvatel, nárůstem bezdomovectví, tento směr bude nejspíše narůstající. Další oblastí, která zaznamenala 
nárůst, jsou podvody na seniorech. Tato trestná činnost je páchána zejména ze zahraničí. Proto se zaměřují na 
preventivní činnost a informační kampaně. Na závěr se vyjádřil k městskému kamerovému systému. Uvedl, že dávají 
podněty k umisťování kamer na základě vyhodnocení v jednotlivých lokalitách (vloupání, přepadení atd.) Uvítali by 
funkcionalitu, která detekuje pohyb na ulici (zejména v noci), tím že dojde k automatickému přepnutí kamery na 
detekované místo a automatické nahrávání. 

 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za rok 2021 a leden 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že činnost MP HMP se odvíjí od 
platných covidových opatřeních, řešení problematiky dopravy a veřejného pořádku. Vše je zaznamenáno v 
předložené zprávě. Dále odpovídal na dotazy členů výboru. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Brückner - vznesl dotaz na nynější počty zaměstnanců u MP HMP. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že od roku 2019 se drží podstav 46ti zaměstnanců. Ve spolupráci s náměstkem primátora  
Ing. Hlubučkem připravují opatření, která navrhnou vedení hl. m. Prahy a na základě těchto opatření je připravena 
náborová kampaň, která může teoreticky odstartovat 1. 4. 2022. 
 
člen výboru Brückner - dotazoval se, jak jsou do těchto počtů zahrnuty např. ženy na mateřské dovolené. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že jsou rádi za ženy v řadách MP HMP. Jsou jim schopni nabídnout velmi dobré podmínky, 
a také různé typy úvazků. Ženy zaujímají cca 27 % z celkového počtu zaměstnanců MP HMP. 

 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za rok 2021 a leden 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Pozastavil se nad využíváním 
pracovních ochranných pomůcek, s tím, že klasická ochrana dýchacích cest a rukavice, při zásazích, zůstanou, ale 
bude možná úspora směrem k využívání celotělových obleků. Jako velmi důležité považuje zajistit svým 
zaměstnancům kvalitní péči, jelikož poslední dva roky byli v obrovském pracovním nasazení. Také vyzdvihl výbornou 
spolupráci s leteckou záchrannou skupinou, společně se složkami IZS. V závěru sdělil, že nečelili žádným stížnostem 
ze strany pacientů, a pokud ano, nejednalo se o nic závažného. 

 

8. Informace o činnosti HZS HMP za leden 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Sdělil, že v lednu řešili klasické 
mimořádné události, nic specifického. Jako zásadní věc v zajišťování bezpečnosti považuje otevření nové výjezdové 
základny v Holešovicích, kde se postupně stěhují. Očekává brzkou výstavbu nové výjezdové základny ZZS HMP v 
tomto areálu. Na konci ledna zasáhl celé území ČR silný vítr a řešili na 100 událostí s tímto živlem. Informoval o 
využívání nové vyprošťovací techniky - těžkém vyprošťovacím automobilu. Reagoval na areál Běchovice, kde 
zasahovali při úniku chemikálií. Díky tomu bude realizovaná zvýšená kontrolní činnost v tomto objektu. Připomněl 
dohodu mezi Ministerstvem zdravotnictví ČR a Ministerstvem vnitra ČR k systémové spolupráci lezců HZS a 
zdravotníků ZZS ve výcviku slaňování ze záchranářských vrtulníků v rámci celé ČR. Na závěr uvedl, že rozpočtové 
provizorium způsobuje značné komplikace při proplácení faktur. Finance na účtech mají k dispozici (např. od 
pojišťoven atd.), ale musí vyčkat na schválení státního rozpočtu. 

 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za rok 2021 a leden 2022 

Úvodní slovo k tomuto provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Na úvod sumarizoval počty ochranných 
pomůcek a testů, které prošly sklady SS HMP. V minulém roce dále probíhala údržba linie protipovodňových 
opatření. V rámci správy a údržby krytového fondu byl navržen prodej krytů, které nejsou pro Prahu výhodné (např. 
kryty v objektech ve vlastnictví bytových družstev). Po schválení změny zřizovací listiny, pak mohou provádět odtahy 
i z pozemků, které nejsou ve vlastnictví hl. m. Prahy. Počty odtahů tak budou narůstat a bude potřeba personální 
posílení. Otevřeli nové odtahové parkoviště v Písnici a v závěrech jednání je parkoviště v Motole. V loňském roce 



 

TED 8.3.4.4 Strana 4 
 

učinila SS HMP dvě velké investiční akce - administrativní budovu v Dubči a sklad humanitárního materiálu. V tomto 
skladu se nachází i střelnice, kterou budou využívat zejména strážníci MP HMP. V závěru uvedl, že cvičení výstavby 
protipovodňových opatření proběhlo na polygonu v Dubči. Byly nakoupeny multifunkční odtahová vozidla. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Brückner - vznesl dotaz na celý proces odtahu vozidla od jeho nahlášení a zda se novela zákona 
k pozemním komunikacím vztahuje i na účelové komunikace. 
 
ředitel Stařecký - odpověděl, že celý proces v sobě skrývá několik kroků a je zatíženo velkým množstvím 
administrativy a lhůtami. Také je rozdíl zda se jedná o vozidlo s propadlou technickou nebo vrak. Po oznámení na 
odstavené vozidlo, přichází krok s technickou prohlídkou a lustrací, dále se pošle na silniční správní úřad. Majitel je 
upozorněn a má dva měsíce na nápravu. Pokud není sjednána náprava, pak je vlastník informován o odtahu vozidla. 
Pokud vlastník není zastižen a nekomunikuje, pak je toto oznámení vyvěšeno na úřední desku obce. Až po všech 
lhůtách, které vlastník nedodrží, dojde k odtažení vozidla na odtahové parkoviště. Poslední fází je správní řízení. V 
případě vraků, ty se neodtahují, ale rovnou převáží k ekologické likvidaci. Novela zákona se vztahuje na všechny 
komunikace, které nevlastní obec. V případě změny statutu hl. m. Prahy, pravomoc řešit tyto záležitosti přejde na 
jednotlivé MČ spolu s místně příslušným úřadem. 

 

10. Různé, diskuse a závěr 

Předseda Koubek sdělil, že další jednání výboru je naplánováno 15. 3. 2022 a bude se konat v nově otevřené hasičské 
stanici v Holešovicích. Následně poděkoval členům výboru a hostům. Jednání bylo ukončeno v 16:26 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Jiří Knitl - místopředseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


